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حمایت از دولت

بایدهای انقلاب اقتصادی در بودجه بندی 

امضای ۱۲ سند همکاری  بین 
ایران و عمان

در  همکاری  سند   ۱۲ عمان  و  ایران 
حوزه های سیاسی، حمل و نقل، همکاری های 
دیپلماتیک، اقتصادی و گردشگری امضا 
مقامات  میان  همکاری  ۱۲سند  کردند. 
ارشد دو کشور ایران و عمان در حوزه های 
انرژی، سیاسی، حمل و نقل، همکاری های 
دیپلماتیک، روابط تجاری و اقتصادی، علمی، 
محیط زیست و ورزشی به امضا رسید. این 
اسناد توسط وزرای امور خارجه، صنعت، 
معدن و تجارت، نفت، راه و شهرسازی و رئیس 
سازمان توسعه تجارت کشورمان و همتایان 

عمانی آنها به امضا رسید. 

 محکومیت قاتل شهید رنجبر 
به قصاص نفس

رئیس کل دادگستری فارس، قاتل شهید 
رنجبر که برای دومین بار پای میز محاکمه 
در دادگاه کیفری یک استان فارس حاضر 
شده بود با رأی قضات این شعبه مجدداً به 
قصاص نفس محکوم شد. حجت الاسلام 
سیدکاظم موسوی گفت: پس از اعلام نقص و 
نقض رأی اولیه توسط شعبه نهم دیوان عالی 
کشور، اقدامات قضائی در راستای تأمین نظر 
مرجع عالی قضائی یاد شده در دستورکار 
قرار گرفت و پس از رسیدگی دوباره به پرونده 
حکم بر محکومیت متهم ایمان سبزیکار 
صادر شد. به نقل از دادگستری فارس، 
موسوی با بیان اینکه حکم قصاص متهم به 
لحاظ ارتکاب قتل عمدی و شهادت مرحوم 
علی اکبر رنجبر است، افزود: متهم همچنین 
به تحمل ۱۰ سال حبس تعزیری و ۷۴ ضربه 
شلاق به لحاظ سرقت توأم با آزار سلاح 
سازمانی شهید رنجبر و مهمات مربوطه نیز 

محکوم شده است. 

تغییر نام خیابانی به نام شهید 
صیاد خدایی

شهردار منطقه ۱۲ از تغییر نام خیابان 
قائن به نام شهید حسن صیاد خدایی خبر 
داد. امیر یزدی با محکوم کردن حادثه ترور 
شهید حسن صیاد خدایی در انتهای خیابان 
مجاهدین اسلام از آمادگی همه جانبه 
منطقه ۱۲ در برگزاری مراسم وداع با پیکر 
مطهر این شهید خبر داد و بیان کرد: به 
همین منظور از صبح امروز مسیر مراسم 
تشییع که از میدان امام حسین )علیه السلام( 
آغاز می شود و تا میدان شهدا ادامه خواهد 
داشت، به طور ویژه پاکسازی و آماده 
پذیرایی از تشییع کنندگان شد؛ همچنین 
سیاه پوش کردن محل سکونت ایشان در 
کوچه خزعل واقع در ناحیه ۶ منطقه ۱۲ و 
نصب بنرهای پرتابلی در سراسر منطقه از 
دیگر اقدامات انجام شده در این حوزه است. 
بنا براعلام روابط عمومی شهرداری منطقه 
۱۲، به گفته یزدی، نام گذاری خیابان قائن 
در همان محله به نام شهید پاسدار حسن 
صیاد خدایی نیز در دستور کار این منطقه 

قرار گرفته و به زودی انجام خواهد شد. 

سامانه موشکی باور۳۷۳ 
عملیاتی  شد

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با 
بیان اینکه سامانه موشکی باور ۳۷۳ به 
طور کامل به چرخه عملیاتی یگان های 
پدافندی پیوسته است، گفت: افزایش توان 
رزم و مولفه های آمادگی دفاعی نیروی 
پدافند جهشی چند برابری را طی می کند. 
صبح  صباحی فرد  علیرضا  سرتیپ  امیر 
دوشنبه در صبحگاه عمومی ستاد این نیرو 
با گرامیداشت سالروز آزادسازی خرمشهر 
و نیز تبریک و تسلیت به مناسبت شهادت 
سرهنگ پاسدار صیاد خدایی، اظهار داشت: 
امروز اشراف اطلاعاتی نیروی پدافند هوایی 
ارتش به صدها کیلومتر فراتر از مرزها ارتقاء 
یافته و همین موضوع امنیت و آسودگی 
خاطر هموطنانمان را بیش از پیش تضمین 
کرده است. امیر سرتیپ صباحی فرد با 
بیان اینکه سامانه موشکی باور ۳۷۳ به طور 
کامل به چرخه عملیاتی یگان های پدافندی 
پیوسته است، گفت: امروز افزایش توان رزم 
و مولفه های آمادگی دفاعی نیروی پدافند 

جهشی چند برابری را طی می کند. 

مدل خصوصی سازی اصلاح شود
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
با بیان اینکه باید ظرفیت خصوصی سازی 
را باور کنیم، گفت: باید بخش خصوصی را 
قبول داشته باشیم و به دنبال اصلاح مدل 
. اکبری  . . خصوصی سازی باشیم. عزت ا
تالارپشتی در نخستین رویداد بین المللی 
خصوصی سازی در اقتصاد ایران گفت: 
سازمان تجارت و توسعه خوب کار می کند 
اما تمام مبانی سر راهش دولتی است. وی 
افزود: همه ما باید ظرفیت بخش خصوصی 
را باور کنیم و بخش خصوصی را قبول داشته 
باشیم. باید مردم را در اقتصاد به صحنه 
بیاوریم نه اینکه برای آن ها تصمیم گیری 
نیست.  فروشی  خصوصی سازی  کنیم. 
می توان با مبلغی شرکت را واگذار کرد اما 

تعهدات را بر روی پروژه جلو ببریم. 

خبـــر

 غلامعلی رجایی 
فعال سیاسی

دکتر محمودرضا امینی
کارشناس مسائل سیاسی

رئیس قوه قضائیه: 

مسئولان و غیر مسئولان درباره گرانی ها کلی گویی نکنند
امنیت و آرامش مردم باید کاملا تامین باشد

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه ضمن تسلیت ایام 
شهادت امام جعفر صادق)ع( و گرامیداشت سالروز 
آزادسازی خرمشهر، شهادت پاسدار سرافراز مدافع 
حرم شهید صیادخدایی را تبریک و تسلیت گفت 
و اظهار کرد: همان طور که دادستان تهران و رئیس 
کل دادگستری استان تهران ورود کرده و دستور 
داده اند باید هر چه سریع تر دستگاه های امنیتی و 
اطلاعاتی، عوامل و افراد جانی چه در این قضیه و چه 
در قضیه های مشابه را شناسایی کنند تا محاکمه و 
مجازات آنها انجام گیرد. حجت الاسلام غلامحسین 
محسنی اژه ای با اشاره به طرح اقتصادی دولت 
درخصوص نحوه توزیع یارانه و ارز ترجیحی، به 
کلیه مسئولان قضائی از جمله دادستان کل و 
دادستان های سراسر کشور بار دیگر دستور داد 
که دولت را در اجرای این قانون و تکمیل این 
طرح مساعدت کنند. وی افزود: همگان این مهم 
را درنظر داشته باشند که باید طرح مزبور به نحوی 
اجرا شود که مردم به خصوص دهک های پایین 
جامعه کمترین آسیب را ببینند و در اجرای این 
طرح زندگی شان بیش از پیش تحت تاثیر قرار 
نگیرد. »امنیت و آرامش مردم باید به طور کامل 
تأمین شود«؛ این دستور مهم قاضی القضات در 
جریان نشست دیروز شورای عالی قضائی بود؛ 
رئیس عدلیه در همین راستا به دادستان های 
سراسر کشور دستور داد که شناسایی جریان های 
سازمان یافته و عوامل گروهک های ضدمردم و 
ضدنظام را از دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی 
با جدیت مطالبه کنند. رئیس دستگاه قضا به 
رئیس سازمان بازرسی کل کشور دستور داد که 
نحوه اجرای »قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت« از سوی دستگاه های مسئول را با توجه 
به اهمیت و حساسیت مقوله »جمعیت« با جدیت 
پیگیری و دنبال کند. رئیس عدلیه در همین زمینه 
به تکالیف وزارتخانه هایی نظیر »بهداشت« و »راه 

و شهرسازی« و سایر دستگاه ها درخصوص تهیه 
و تدوین آیین نامه ها و دستورالعمل های ناظر بر 
»قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت« در 
بازه های زمانی ۳ تا ۶ ماهه اشاره کرد و گفت: حسب 
گزارش واصله از سازمان بازرسی، وزارت بهداشت 
باید یک آیین نامه و ۴ دستورالعمل درخصوص 
قانون مزبور تهیه می کرد که این امر انجام نشده 
است؛ همچنین وزارت راه و شهرسازی نیز مکلف 
به تدوین یک آیین نامه و دستورالعمل هایی در این 
خصوص بود که این مهم نیز صورت نگرفته است؛ 
علاوه بر اینها بیمه و برخی دستگاه های دیگر نیز 
در این زمینه تکالیف داشتند. وی با تاکید بر اینکه 
باید اجرای »قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت« با جدیت پیگری شود و چنانچه در 
اجرای آن مشکلات و موانعی وجود دارد با مساعدت 
و هم افزایی مرتفع شود، بیان کرد: سازمان بازرسی 
به دستگاه هایی که در مدت مقرر اقدام به تهیه 
آیین نامه و دستورالعمل های ناظر بر اجرای قانون 
مزبور نکرده اند، تذکر داده است اما نباید به صرف 
تذکر اکتفا کرد و چنانچه لازم است باید موضوع را 
به دفتر رئیس جمهور و کمیسیون اصل ۹۰ مجلس 
هم اعلام کرد. مقوله »خودرو« از دیگر موضوعات 
مطرح شده از سوی رئیس عدلیه بود؛ رئیس دستگاه 
قضا در همین زمینه با اشاره به اجازه سال گذشته 
»شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا« 
درخصوص تغییر مرجع قیمت گذاری خودرو و 
سلب این امر از»شورای رقابت« بنا بر پیشنهاد 
وزارت مربوطه، اظهار کرد: وزارت مربوطه در سال 
گذشته اعلام کرد که با تغییر مرجع قیمت گذاری 
خودرو، ظرف یک  سال، تولید خودرو افزایش و 
قیمت آن کاهش می یابد اما در سال ۱۴۰۰ شاهد 
کاهش تولید خودرو نسبت به سال قبل از آن بودیم؛ 
علی ایحال ضرورت دارد این موضوع با اهتمام ویژه 
دنبال شود چرا که بیش از ۶ ماه از وعده داده شده 

گذشته است. حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای با یادآوری این مهم که در اقلامی نظیر دارو، 
تأمین و تخصیص ارز، صدور مجوز واردات و شبکه 
توزیع بر عهده وزارت بهداشت است، تصریح کرد: 
اگر در شرایط فعلی، دلالی با هدف سودجویی یا 
اغراض دیگر در زمین دشمن بازی می کند باید 
با او برخورد قاطع به عمل آورد؛ لذا از دستگاه های 
اطلاعاتی و دستگاه های مسئول مطالبه داریم که 
چنانچه اطلاعاتی در این زمینه دارند به قوه قضائیه 
ارائه دهند؛ درغیراینصورت از بیان مسائل کلی که 
اذهان عمومی را مشوش می کند بپرهیزند. وی ادامه 
داد: از دستگاه های انتظامی، اطلاعاتی و امنیتی 
و خودِ دولت این مطالبه را داریم که اطلاعات 
شبکه هایی که در تریبون های مختلف به نام شبکه 
فساد، مافیایی و سودجویان اقلام از جمله دارو 
معرفی می شوند، اعلام شوند تا پیگیری ها و اقدامات 
قانونی در قبال آنها انجام گیرد. رئیس قوه قضائیه 
از رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضائیه 
به سبب اهتمام در امر هوشمندسازی فرآیندهای 
قضائی در راستای تسهیل و تسریع دسترسی مردم 
به عدالت و خدمات قضائی تقدیر به عمل آورد و در 
این زمینه بر دو مقوله »اهمیت اتصال الکترونیکی و 
شبکه ای دستگاه های مرتبط به یکدیگر در کشور« 
و همچنین »تامین امنیت شبکه« تاکید کرد و در 
خصوص این موارد دستوراتی را به »کاظمی فرد« 
رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضائیه 
صادر کرد. رئیس عدلیه در پایان با اشاره به جلسه 
هفته گذشته خود با اعضای کمیسیون اصل 
۹۰ مجلس در خصوص موانع تکمیل »سامانه 
جامع تجارت« و نقش این سامانه در پیشگیری 
از مفاسدی نظیر قاچاق، به رئیس سازمان بازرسی 
کل کشور دستور داد که نحوه اجرای وظایف و 
مسئولیت های دستگاه های مختلف در ایجاد سامانه 

مزبور را مورد بررسی و پیگیری قرار دهند. 

دولت با اقدامات اقتصادی اخیر خود کار بزرگی انجام داده 
است. اما اکنون چند رویکرد در مقابل خود داریم؛ رویکرد 
نخست این است که نسبت به اقدامات دولت بی اعتنا بوده 
و اساسا توجهی به این عملکردها نداشته باشیم. رویکرد 
دیگر اینکه با عملکردها و اقدامات اقتصادی اخیر دولت 
مخالفت کنیم و رویکرد سوم نیز این است که از عملکردها 
و اقدامات دولت حمایت کنیم ودولت را تشویق کنیم تا در 
این راه عملکرد خود را بهبود ببخشد. تصور می شود اکنون 
که دولت این راه را شروع کرده و به پیش آمده و باید تا پایان 
ادامه دهد و چون مثل افزایش قیمت بنزین راهی بی بازگشت 
است باید کاری کنیم که دولت این اقدامات و رویکرد خود 
را با موفقیت کامل به پایان ببرد. البته نخبگان اقتصادی نیز 
باید به مدد دولت بیایند و تبعات اقتصادی منفی اقدامات 
اقتصادی دولت که کم کم خود را نشان می دهد را از دامنه 
این طرح بزدایند. به هر حال آنطور که اقتصاددان ها گفته اند؛ 
اصلاح قیمت ها از وسط برنامه اقتصادی شروع کردن است. هر 
چند که بعضا در برخی نهادها نیز نظر مثبتی نسبت به اجرای 
این برنامه نداشتند و معتقد بودند که قیمت ها باید تدریجی 
و قلم به قلم افزایش پیدا کند تا اینکه یکدفعه قیمت ۴ قلم 
کالاهای اساسی افزایش پیدا کند. اکنون طبق آماری که خود 
مراکز دولتی می دهند به بیش از دویست، سیصد قلم رسیده 
که حتما در روزها و هفته های آینده بیشتر خواهد شد. هر 
چند که در شرایط تحریمی فعلی کشور؛ جامعه آمادگی این 
جراحی اقتصادی را نداشت اما به هر صورت کاری که شده و 
دولت شروع کرده و باید طوری پیشرفت و ادامه کار داد که 
این تدبیر به سامان برسد. از سوی دیگر به نظر می رسد که 
جامعه باید صبر پیشه کند تا مشخص شود بالاخره نتیجه 
اقدامات و عملکردهای دولت به کجا رسیده و منتج به کدام 
نتیجه خواهد شد. دولت نیز باید در راستای بهبود این طرح و 
حل مشکلات معیشتی مردم نهایت همت و تلاش خود را به 
کار ببندد و امورات را به نحو درست و مطلوبی ساماندهی کند.  
البته بسیاری از اقتصاددانان و کارشناسان نیز بر این موضوع 
صحه می گذارند که اشکال این طرح این بوده که باید بر روی 
آن ماه ها کار رسانه ای می شد و پیوست رسانه ای طولانی 
برای آن در نظر می گرفتند و در خصوص بحث یارانه ها نیز به 

درستی مردم را اقناع می کردند. 

 بودجه بندی که در ساختار برنامه و بودجه صورت می گیرد 
به منزله دستورالعمل اقتصاد کشور و درآمد و هزینه آن 
است با این فرض اهمیت مبانی تدوین برنامه و بودجه و 
شاخص های آن ملموس و البته شکل یا تکنولوژی آن نیز 
از اهمیت قابل ملاحظه ای برخوردار می شود. از این رو وقتی 
نظامات حکومتی در ایران بعد از قاجار در حال شکل گرفتن 
شد بنا به تمایلات سیاسی و تفکرات ایدئولوژیک مستشاران 
آمریکایی و گاهی انگلیسی مسئولیت شکل گیری و ساختار 
دهی برنامه ای کشور را عهده دار شدند. اما انقلاب اسلامی این 
موفقیت را داشت که تحولی در بنیان ها و شاخص های نظامات 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی ایجاد کند. وجود افراد انقلابی در 
هرازگاه های برنامه و بودجه کشور، توان و قدرت تحول در 
شاخص ها و مبانی بودجه بندی منطبق با ارزش های انقلاب 
اسلامی و اقتصاد ایران را نداشت و قدرتمندتر و قوی تر مدیران 
لیبرال و نئولیبرال بودند که همچنان شاکله و شاخص های 
سرمشق اقتصاد و هزینه و درآمد کشور را در قالب بودجه در 
اختیار داشتند و این پارادایم موجب شد اقتصاد انقلاب اسلامی 
همتراز نظامات دیگران نباشد. این روند چیزی جز برنامه ریزی 
دشمنانه و تقابل با ارزش های انقلابی نبوده و نیست و هیچ 
گاه نمی توان باور کرد که حتی اگر رئیس جمهور انقلابی تیم 
اقتصادی انقلابی خود را به طور هماهنگ چینش کند اما تفکر 
برنامه ریزی و مبانی و شاخص ها تغییر نکند متاسفانه مسیر 
همان مسیر است. پس اینک که دولت محترم آیت ا... رئیسی به 
لطف تفکر لیبرالی و نئولیبرالی در بودجه کشور وارث برنامه ای 
کاملا غیر منطبق با ضرورت ها و نیازها که موجب  مشکلات 
اقتصاد شده قطعا و حتما باید انقلاب اقتصادی و تفکر انقلاب 
اسلامی را در بودجه بندی و اقتصاد کشور در مقابل تهاجم 
اقتصادی و خرابی های موجود برنامه بودجه ای به منصه 
ظهور و بروز برساند و این ممکن نخواهد بود مگر با بسیج همه 
متفکرین، فرهیختگان، پژوهشگران و اندیشمندان اقتصادی 
دلسوز و متعهد کشور. قطعا از یک تیم چند نفره به تنهایی 
نمی توان انتظار تحول عظیمی را داشت. دولت سیزدهم کار 
خود را به تازگی آغاز کرده است و مشخصا می تواند با طی 
کردن مسیر اصولی این اصلاحات اقتصادی را انجام داده و به 

مسیر مناسب با ظرفیت های کشور نزدیک شود. 

خواهان بازگشت همه طرف ها به برجام هستیم
امیر قطر در سخنانی گفت که ایران همسایه ماست و همه 
طرف ها را به بازگشت به توافق هسته ای تشویق می کنیم. شیخ 
تمیم بن حمد آل ثانی، امیر قطر در سخنرانی خود در مجمع 
جهانی اقتصاد داووس گفت که دوحه مدعی ایفای نقش 
میانجیگری رسمی بین ایران و غرب نیست. وی تاکید کرد: 
ایران همسایه ماست و تلاش می کنیم که به آنها کمک کنیم و 
همه طرف ها را به بازگشت به توافق هسته ای تشویق می کنیم. 
امیر قطر همچنین خاطرنشان کرد که جنگ در اروپا بحران 

انرژی در جهان را عمیق تر کرده است. 

چشم امید کشورهای 
مظلوم منطقه به ماست

فرمانده نیـــروی دریایی ارتش 
گفت: امروز تجهیزات ما باید با جهان 
برابری کند که بتوانیم حرفی برای 
گفتن داشته باشیم. امیر دریادار شهرام 
ایرانی گفت:  ما اخیرا در رزمایشی 
که در شمال اقیانوس هنــد انجام 
شد، ناوشکن دنا را به عنوان آخرین 
دستاورد فرستادیم و نیروها با اقتدار 
هر عملیاتی که تفویض شد را انجام 
داد. حتی برای کشورهای دیگر این 
ابهام و تعجب پیش آمد که ما چطور به 
چنین دستاوردهایی رسیده ایم آن هم 
در شرایطی که تحت فشارهای فراوانی 
هستیم. ایرانی یادآور شد: در حفظ 
امنیت خطوط مواصلاتی با اقتدار عمل 
می شود و ناوهای ما در این خطوط بارها 
درخواست شناورها برای تامین امنیت 
و جلوگیری از حمله دزدان دریایی را 
پاسخ دادند. وی افزود: امروز ملت های 
مظلوم منطقه چشم امید بسیاری به 
جمهوری اسلامی دارند که همه عوامل 
موثر در این زمینه به شایستگی عمل 
کرده اند. فرمانده نیروی دریایی ارتش 
در پایان تاکید کرد: امروز تجهیزات 
ما باید با جهان برابری کند که بتوانیم 

حرفی برای گفتن داشته باشیم.

 سارق بداند مال سرقتی 
به فروش نمی رسد

معاون اجتماعی و پیشگیری از 
وقوع جرم قوه قضائیه در اولین جلسه 
پیشگیری و مقابله با سرقت با بیان 
این که در ابتدا مهمترین کار این است 
که سهم بخش های مختلف در موضوع 
سرقت مشخص شود گفت: اگر یک 
سارق بداند که نمی تواند به راحتی مال 
سرقت شده را بفروشد و اگر فروخت 
به راحتی قابل شناسایی و پیگیری 
است، انجام جرم برای او مشکل خواهد 
شد. اصغر جهانگیر به قدر و سهم هر 
نهاد در رابطه با سرقت اشاره کرد و 
گفت: سه دسته در جامعه با موضوع 
سرقت در ارتباط هستند. کسانی که 
خودشان مرتکب سرقت می شوند، 
آن هایی که در خرید و فروش اموال 
مسروقه نقش دارند و مالباخته ها که 
ممکن است شخص یا یک سازمان 
دولتی و خصوصی باشد. جهانگیر ادامه 
داد: قانون در پیشگیری از سرقت سهم 
قابل توجهی دارد، ولی این طور نیست 
که تنها با قانون به معنای واقعی، سرقت 
کاهش پیدا می کند ولی در عین حال 
قانون به عنوان نقش بازدارنده باید 

متناسب با جرم باشد.

آرمان ملی: رئیس مجلس در نخستین رویداد 
بین المللی خصوصی سازی در اقتصاد ایران اظهار 
داشت: برای موضوعی گردهم آمده ایم که پاشنه 
آشیل ما بر اقتصاد است. به عبارتی اقتصاد دولتی، 
غیربارور و به زمین نشسته و زخم کهنه ای است 
که سایه سنگین آن چندین دهه است که بر کشور 
افتاده است. محمد باقر قالیباف گفت: هر کجا 
در حوزه های مختلف از جمله اقتصاد به ظرفیت 
مردم توجه نکردیم با مشکل مواجه شدیم که 
از جمله آن در عرصه اقتصاد، خصوصی سازی و 
مردمی سازی است. باید خصوصی سازی بدون 
رانت و درست انجام شود و با تشخیص درست آن 
را به اهل آن واگذار کنیم. باید در زمان واگذاری 
توجه مان به حفظ و ارتقای آن مجموعه باشد. باید 
این گونه به خصوصی سازی نگاه کنیم. وی با بیان 
اینکه اقتصاد ما مردمی نشده است، اظهار کرد: 
هر مجموعه ای باید چهار ویژگی شفاف سازی، 
هوشمندسازی، مردمی سازی و باور به نصرت الهی 
را داشته باشد. امروز چالش بزرگی به نام تحریم 
داریم. ما برای حل مشکلات کشورمان دو موضوع 
رفع تحریم و خنثی سازی تحریم را متمرکز 
شده ایم. رفع تحریم، کار و فعالیت سیاسی که 
باید انجام شود که آن در میدان حوزه بین المللی 
و گفت وگو است. طبیعتا باید در میز مذاکره هم 
قدرت برقرار باشد که حرف بزنیم. اگر قدرت 
نداشته باشیم نمی توانیم مذاکره کنیم. بدون 
شک خصوصی سازی و مردمی سازی، اقتصاد 

شاهراه و تنها راه مبارزه و خنثی سازی تحریم 
است. برای حفظ عزت و استقلال و برداشتن 
سختی از زندگی مردم باید در این مسیر حرکت 
کنیم. رئیس مجلس با اشاره به بیانات امام 
خمینی)ره( درباره مشکلات اقتصادی کشور و 
همچنین تأکیدات رهبر معظم انقلاب درباره 
اصل ۴۴ عنوان کرد: وقتی حکمرانی و دولت قوی 
است که مردم آن قوی باشند. قوی بودن دولت و 
حکمرانی به قوی بودن مردم آن برمی گردد. پس 
هر چه دولت قوی شود مردم ضعیف می شوند. 
گاهی ما آن را به زبان می آوریم و در حرف قبول 
داریم اما حاضر به پرداخت هزینه برای آن 
نیستیم. برای سرمایه گذاری و درست کردن بنگاه 
و تبدیل آن به برند و سودآوری باید هزینه داد و 
خون دل خورد. قالیباف با تأکید بر لزوم امنیت 
برای سرمایه گذار گفت: باید در کارهایمان به تقدم 
کارآیی و ارتقای بنگاه ها و واگذاری اعتقاد داشته 
و برای آن هزینه دهیم. گاهی به آن باور داریم 
ولی بلد نیستیم و حاضر هم نیستیم که جلوی 
افراد پیشکسوت زانو بزنیم. رئیس قوه مقننه 
اذعان کرد: در برخی موارد در تصمیم گیری ها در 
بخش های دولتی به نوعی شجاعت را از مدیران 
گرفته ایم و بعد که قرار است واگذاری صورت 
گیرد طرف نمی داند که چه آینده ای مقابل او 
است چون پشت سرش را می بیند که واگذار 
شده اما با تغییر جریان سیاسی نبش قبر برای آن 
واگذاری صورت می گیرد. این از مشکلات ما است 

به خصوص وقتی که بحث ها سیاسی می شود. 
اگر سیاست در اقتصاد حاکم شود تبعات آن قابل 
گفتن نیست. از طرف دیگر اینکه واگذار کنید و 
بعد درآمد کسر شده در مسیر اصل ۴۴ نباشد و 
صرف پرداخت حقوق و امور جاری شود، درست 
نیست. این یعنی دارایی مولد داده تا هزینه جاری 
تأمین شود. این رویکرد چه نسبتی با اصل ۴۴ 
دارد؟ وی با اشاره به روند خصوصی سازی در ۱۵ 
سال گذشته ابراز داشت:  چند ده میلیارد دلار 
از سرمایه های کشور خارج شده است. آوردن 
سرمایه از خارج به داخل پیشکش، اول سرمایه 
داخل بیرون نرود. باید بتوانیم سرمایه هایمان را 
حفظ کنیم. رئیس قوه مقننه یادآور شد: در تهران 
پروژه هایی ساخته شد که به جای اینکه حداقل 
بدی و خوبی را در کنار هم بگویند فقط بدی ها 
را بیان کردند آن هم در شرایطی که در خارج از 
کشور از من سوال می کردند که چطور با وجود 
تحریم ها ۲۰۰ کیلومتر متروسازی صورت گرفت 
که با کمک مردم و بخش خصوصی بود. به دروغ 
گفتند که بدهی مانده است حال اینکه اگر با هر 
منطق اقتصادی محاسبه می شد، چنین چیزی 
نبود. پس به شما می گویم قوی و امین باشید 
و محکم بایستید. این مردم و کشور به شما در 
بخش خصوصی نیاز دارند. مردم ما نشان دادند 
مردان مرد میدان برای روزهای سخت هستند 
و برای اسلام و اهل بیت)ع( و ایران عزیز حرمت 

قائل هستند. 

رئیس مجلس: 

امروز در کشور ما با کسانی کار دارند که دارند کار می کنند

آرمان ملی: رئیس جمهور قبل از عزیمت به 
مسقط که به دعوت رسمی پادشاه عمان صورت 
گرفت، در فرودگاه مهرآباد با بیان اینکه انتقام خون 
شهید »صیاد خدایی« حتمی است، گفت: بدون 
تردید دست استکبار جهانی در این ترور دیده 
می شود. آیت ا... ابراهیم رئیسی ضمن تسلیت و 
تبریک شهادت سرهنگ صیاد خدایی به خانواده 
وی و سپاه پاسداران اسلامی، اظهار داشت: برای او 
علو درجات را از خداوند متعال مسئلت می نمایم. 
بدون تردید در این جنایت دست استکبار جهانی 
و کسانی که از مدافعان حریم و حرم شکست 
خوردند دیده می شود که به این شکل می خواهند 
استیصال خود را نشان دهند. وی افزود: بر پیگیری 
جدی این جنایت از سوی مسئولان امنیتی تاکید 
دارم و تردید ندارم انتقام خون پاک این شهید 
بزرگوار از دست جنایتکاران حتمی است. وی 
افزود: که سفر به عمان گامی برای توسعه روابط 
خوب با همسایگان است و امیدواریم این سفرها 
تداوم داشته باشد و این سفر با دعوت آقای هیثم 
بن طارق سلطان عمان انجام می شود.  آیت  ا... سید 
ابراهیم رئیسی به روابط خوب بین تهران -  مسقط 
اشاره کرد و گفت: روابط سیاسی و اقتصادی ما با 
کشور دوست، برادر و همسایه مان عمان خوب 
است اما این سطح از روابط برای هیچ یک از دو 
طرف قابل قبول نیست و برای همین تصمیم و 

اراده هر دو کشور به ارتقای سطح روابط سیاسی 
و اقتصادی است و روابط تهران -  مسقط می تواند 
توسعه یابد. رئیس جمهور بیان کرد:  توسعه روابط 
دوجانبه مورد بحث است و روابط منطقه ای در 
گفت وگوی دو طرف خواهد بود و همکاری های دو 
کشور در مسائل و حوزه های مختلفی که در منطقه 
وجود دارد هم از موضوعات این سفر است. در حوزه 
حمل و نقل، انرژی، گردشگری به ویژه گردشگری 
سلامت می توانیم روابط بیشتری تعریف کنیم. 
وی با بیان این که در این سفر تفاهم نامه هایی 
بین دو کشور به امضا می رسد و اجراییات آن به 
دنبالش پیگیری می شود، این نکته را هم متذکر 
شد که »سفر به عمان در راستای توسعه سیاست 
همسایگی انجام می شود و از نظر ما بسیار دارای 
اهمیت است. رئیس جمهور توسعه روابط را 
نکته محوری سفر به عمان دانست و تأکید کرد: 
همکاری ها و گفت وگوهای منطقه ای می تواند 
امنیت ساز باشد و حضور نیروهای خارجی و 
بیگانه نه تنها امنیت ساز نیست، بلکه امنیت 
منطقه را مورد تهدید قرار می دهد. رئیسی با 
اشاره به مواضع مشترک بین دو کشور ایران و 
عمان، گفت: امیدواریم این سفر که در راستای 
سیاست ارتباط با کشور دوست و همسایه است 
توسعه یابد و گامی برای روابط خوب با همسایگان 
باشد و استمرار داشته باشد. سپس رئیس جمهور 

کشورمان ساعت ۷ و۵۲ دقیقه با بدرقه »محمد 
مخبر« معاون اول رئیس جمهور تهران را به مقصد 
مسقط ترک کرد. هواپیمای حامل رئیس جمهور و 
هیأت همراه ساعت ۱۱ صبح در حالی در فرودگاه 
ویژه سلطنتی مسقط به زمین نشست که قرار بود 
استقبال از آیت ا... رئیسی در فرودگاه توسط وزیر 
خارجه آن کشور انجام شود اما سلطان عمان 
خودش برای استقبال از رئیسی پای پرواز آمد 
تا او را به کاخ سلطنتی همراهی کند و آیین 
استقبال رسمی در کاخ العلم برگزار شود. سپس 
با ورود به کاخ العلم مراسم استقبال رسمی 
»هیثم بن طارق آل سعید« سلطان عمان از 
رئیس جمهور کشورمان ساعت ۱۲و ۵۴ دقیقه 
برگزار شد. در مراسم استقبال رسمی، پس از 
قرار گرفتن رئیس جمهور و سلطان عمان در 
جایگاه مخصوص، سرود ملی دو کشور نواخته 
شد و سپس روسای دو کشور از یگان تشریفات 
حاضر در مراسم سان دیدند و همچنین مقامات 
عالی رتبه همراه را به یکدیگر معرفی کردند. در 
این مراسم به افتخار رئیس جمهور و هیات عالی 
رتبه کشورمان ۲۱ گلوله توپ شلیک شد. پس از 
استقبال رسمی سلطان عمان از آیت ا... رئیسی، 
ابتدا مذاکرات مشترک هیأت های عالیرتبه دو 
کشور برگزار شد و سپس روسای دو کشور با 

یکدیگر دیدار و گفت وگوکردند. 

رئیس جمهور: 

انتقام خون شهید صیاد خدایی حتمی است 
   همکاری ها و گفت وگوهای منطقه ای می تواند امنیت ساز باشد

عده ای با تغییر چهره 
دشمن، فریب خوردند

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی گفت با اشاره به بخشی از 
سخنان رهبر معظم انقلاب در دیدار 
با خانواده شهدای هفتم تیر در سال 
۹۴ مبنی بر اینکه امروز کشور به 
شناخت دشمن نیاز دارد، گفت اگر 
آن روز به صحبت حضرت آقا توجه 
می شد و چهره بزک کرده دشمن اصلی 
و لبخندش عده ای را فریب نمی داد 
وضعیت ما در بسیاری از جاها بهتر 
بود. عده ای با عوض کردن چهره 
دشمن دچار فریب شدند یا خیال 
داده  موضع  تغییر  دشمن  کردند 
است. حجت الاسلام محمدحسین 
موسی پور گفت امسال سعی شده 
است کم کاری های گذشته به خاطر 
محدودیت های کرونایی جبران شود. 
ما برای این مراسم ستاد هفته حقوق 
بشر آمریکایی تشکیل دادیم. برای 
هفته بازخوانی حقوق بشر آمریکایی 
از آقای جلال زاده رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
دعوت کردیم تا ریاست این ستاد را بر 
عهده گیرند از این رو جلسات ستاد با 
مدیریت ایشان و همکاری دوستان 

انجام می شود.


